
VÁŽENÍ  SPOLUOBČANÉ,
ráda bych úvod tohoto předvánočního vydání našeho zpravo-

daje věnovala vzpomínce na letošní setkání pod vánočním stro-
mem.

Slavnostní rozsvícení vánočního stromu mě opět utvrdilo 
v  tom, že věnovat energii takovým věcem má velký smysl. Asi 
žádná jiná akce u nás nemá takovou širokou podporu, účastní se 
jí hodně choceradských občanů a také ji pomáhá připravit mno-
ho dobrovolníků i některé choceradské spolky.  Je moc milé vědět, 
že s  tím tito lidé počítají, aniž by bylo potřeba je k  tomu kaž-
doročně přesvědčovat. I když samozřejmě koordinace tak velké 
akce je nezbytná, průběh finálních sobotních příprav a následně 
večerní úklid připomínají po letech zkušeností dobře fungující 
mraveniště, kde každý ví, co má dělat.

Bylo by těžké vyjmenovat všechny, kdo se na této akci podí-
lejí. „Kapek“, z  nichž se poskládá výsledná sváteční sousedsky 
přátelská atmosféra, je mnoho. A všechny jsou důležité, ať je to 
dobrovolník, který mrzne v  sobotním dopoledni při stavění a 
zdobení stánků, maminka ze SRPŠ, která upeče domácí buchty, 
nebo věnuje do stánku domácí marmeládu, „pošťák“, který ráno 
natahuje do stánků kabely a odpoledne s úsměvem razítkuje do-
pisy dětí Ježíškovi…

Přeci jen pár jmen bych ale ráda zmínila, velké poděkování 
patří kolektivu technických pracovníků obce v  čele s Toníkem 
Šimkem,  Františkovi Kamelskému a mému manželovi,  kteří 
jsou nepostradatelnou oporou celé akce. Dále bych moc chtěla 
poděkovat všem, kdo přispěli k programu: Aleš Vojslavský jako 
každý rok zajistil ozvučení návsi, Vladimír Buťa se ujal modero-
vání akce, Radka Janoušková a Inka Samková přivedly své ma-
žoretky, paní učitelka  Lenka Brožková malé zpěváčky. Ke kul-
turním vystoupením přispěl svým dílem i pěvecký sbor Famiredo 
pod vedením Vlasty Kvida a ZUŠ s dětmi pod vedením Františka 
Šilara. Moc hezkou a na přípravy náročnou částí programu jsou 
i dílničky pro děti – zdobení perníčků, které každoročně zajišťuje 
Ivana Černá, a vyrábění – letos krásných malých andílků – ve 
stánku SRPŠ. A děkuji moc i všem ostatním, které už  nejmenuji. 

Rozsvícením vánočního stromu jsme zahájili čas adventu a 
já bych vám moc přála, abyste ho prožili v radosti, těšili se na 
svátky vánoční a co nejvíce se vyhnuli zbytečnému shonu. Až 
budete přemýšlet, kolik dárků ještě musíte sehnat v nějakém na-
rvaném nákupním centru, vzpomeňte si na moudrá slova Anto-
ine de Saint Exupéryho „To, co je důležité, je očím neviditelné.“ 
Věnujme svým blízkým především pozornost a lásku.

Přeji vám do nového roku hodně zdraví a radosti. Vrátím se 
svým přáním i k právě uplynulé akci – přeji vám ze srdce také, 
abyste co nejvíce zažívali pocit uspokojení z toho, že věci kolem 
vás, v práci, v rodině, fungují jako v dobrém mraveništi, kde ka-
ždý zná své úkoly a plní je obětavě pro dobro všech ostatních, tak 
jako to cítím já.

Krásné Vánoce všem                     
Eva Bubnová, starostka obce
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VÝT VARNÝ OBOR ZUŠ USPĚL
V  MEZ INÁRODNÍCH SOUTĚŽ ÍCH

Nenastoupili – tak se jmenuje krátký animovaný film, který vy-
tvořily děti na výtvarném oboru Základní umělecké školy Josefa 
Suka v Benešově, odloučeném pracovišti Chocerady.  Film vzni-
kl na základě vyprávění pamětnice – paní Evy Benešové. Ukazuje 
příběh její rodiny za 2. světové války poté, co se rozhodli nepodro-
bit nařízení k nastoupení do nacistických transportů.

Film vznikl metodou ploškové animace, tzn. všechny podkla-
dy, které se animují, se položí na rovnou podložku, nad kterou se 
umístí digitální fotoaparát. Postavičky se skládají z  jednotlivých 
částí, kterými se postupně pohybuje a vše se zaznamenává fotoa-
parátem, okénko po okénku. Děti v roli animátorů poznaly, že je 
to práce náročná a vyžadující trpělivost. Pod vedením animátor-
ky Magdy Kvasničkové ze společnosti Ultrafun nafotily přes 2000 
snímků!

Na filmu se podílely všechny děti z výtvarného oboru z Choce-
rad – někteří kreslili pozadí, jiní postavičky, interiéry, krajiny, vo-
jáky… Výroba filmu byla opravdu náročná a trvala téměř dva roky.

I když celý film vypráví o strastech ukrývající se rodiny za 2. 
světové války, vyznačuje se dávkou lehkosti.  Paní Benešová tyto 
události prožila jako dítě a taky čerpala z vyprávění svojí maminky, 
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Směsný komunální odpad bude svážen 
s 14-denní frekvencí vždy v pondělí v lichý 
týden.

Bioodpad - vývoz v úterý dle harmono-
gramu. První svoz bude 17. března, další 
31. března a pak každé úterý až do 1. pro-
since, kdy proběhne v  daném roce svoz 
poslední.

Plastový odpad bude od nemovitostí 

svážen 1x měsíčně ve čtvrtek: 9. ledna, 13. 
února, 12. března, 9. dubna, 14. května, 11. 
června, 9. července, 13. srpna 10. září, 8. 
října 12. listopadu, 10. prosince.

Doporučujeme připravit nádobu pro vý-
voz vždy předchozí den večer. Někdy pro-
bíhají svozy v časných ranních hodinách.

Při platbě za odpad obdrží každý znám-
ku na popelnici na směsný komunální 

odpad a přehledný harmonogram svozů 
odpadů. Popelnice na bioodpad a plast ne-
bude označena známkou, pouze logem fir-
my Marius Pedersen, a. s.

Nádoby na plast budou rozváženy v led-
nu. Do té doby nebudou ze stávajících se-
paračních stání odstraněny žluté kontejne-
ry. Před rozvozem nádob budeme občany 
informovat SMS. 

Prodej známek na odpady bude zahá-
jen v pondělí 7. ledna 2020. Pro tento rok 
jsou barvy ZELENÉ.

Při svozech 13. ledna, 27. ledna a 10.  
února budou tolerovány známky 2019. 

Při svozu 24. února 2020 už musí být 
všechny vyvážené popelnice označeny 
známkami 2020. Ceny za svoz komunál-
ního odpadu v  roce 2020 jsou uvedeny v 
tabulce.

Za odvoz plastů a bioodpadu občan ne-
platí. Vše je zahrnuto v  ceně známky na 
směsný komunální odpad. Za každou vy-
danou nádobu na plast a bio bude občanovi 
účtován pouze evidenční poplatek 1,- Kč.

Iva Vávrová

jež prý bývalo často humorné. Na-
příklad scéna, kdy maminka děti 
ostříhala, protože měly vši – pro 
malou holčičku to byla asi stejně 
vnímaná tragédie jako to, že žili 
v horách a neměli dost jídla a tep-
lé oblečení.  Důležitý je taky celý 
konec filmu – všichni z  rodiny 
Kováčovy válku přežili, takže 
takový malý happy end.  

O cenách za náš film na sou-
těžích a festivalech jsem psala již 
v  červnovém čísle, tak jen dopl-
ním další. V  září získal náš film 
v 61. ročníku soutěže Rychnovská 
osmička první cenu v  kategorii 
Animovaná tvorba, v říjnu Cenu 
poroty a Stříbrný tolar na soutěži  
ARSfilm v Kroměříži.

K našim největším úspěchům patří stří-
brná medaile z mezinárodní soutěže UNI-
CA (Světová organizace pro film a video, 
člen UNESCO), která se letos konala v Ho-
landsku. 

Cituji z  webu filmdat.cz: „Soutěžní pře-
hlídka UNICA 2019 se odehrála v Holand-
sku. Pětičlenná porota byla při svém rozho-
dování nekompromisní a  udělila nejmenší 
počet medailových ocenění v novodobé his-
torii přehlídky. Přesto si Česká republika od-
vezla dvě ceny. Bronzovou medaili získala 
studentka filmové školy ve Zlíně (UTB) Ida 
Ralevská za  svůj krátký film Tři. Bezprece-
dentní je pak ocenění v podobě stříbrné me-
daile pro kolektiv dětských autorů ze ZUŠ J. 

Suka, kteří pod vedením paní učitelky Mirky 
Bažantové vytvořili animovaný dokument 
Nenastoupili. ...Ocenění pro českou kolekci 
bychom měli vnímat jako úspěch ve světle 
faktu, že kupříkladu německá delegace si 
z UNICA neodvezla jedinou cenu.“

A právě dnes jsme obdrželi zásilku 
z Walesu -  cenu z mezinárodního festiva-
lu  Wicked Wales International Youth Film 
Festival. Festivalu se účastnilo 34 států z ce-
lého světa!

V  listopadu jsme obdrželi cenu za ani-
movaný film v soutěži Pražský kufr. Finále 
proběhlo v pražském Centru architektury a 
městského plánování v areálu Emauz.

Naším posledním úspěchem je oceně-

ní filmu na soutěži Noc filmo-
vých nadějí, kterou vyhlašuje 
TV Nova, kde jsme získali první 
místo v kategorii mladých filma-
řů do 15 let. Snímek byl uveden 
na TV Nova Cinema.

Četla jsem teď nedávno 
rozhovor se Šimonem Pánkem, 
ředitelem humanitární 
organizace Člověk v  tísni, kde 
říká, že film je dobré médium, 
protože otevírá cestu k  emoci 
mladých, dospívajících lidí, kteří 
jsou emocí plní. 

Mám z  těchto úspěchů 
ohromnou radost a děkuji dětem 
za nápady, trpělivost, kreativitu, 
hravost a nesmírnou energii, 
kterou do realizace celého filmu 

vložily! Samozřejmě taky skvělým rodičům 
našich dětí, kteří nám fandí. Dále starostce 
Chocerad, paní Evě Bubnové, a paní ředi-
telce ZŠ Chocerady Mgr. Romaně Kolářové 
za podporu a zázemí, které nám poskytují. 
Moc si toho vážím.

Myslím, že tyto projekty mají smysl, 
protože v sobě nesou mimo výtvarné prá-
ce další hlubší poselství, a to je taky jeden 
z důvodů, proč je výtvarná výchova v dneš-
ní době tak důležitá.

Přeji vám krásné Vánoce, mimochodem 
s dětmi jsme teď kreslily ostrovy splněných 
snů a přání, ať najdou naplnění i ty vaše, to 
vám z celého srdce přeje 

Mirka Bažantová

SVOZY  ODPADŮ V  ROCE 2020



Věříme, že knihovna je místem, kde se 
scházejí děti i dospělí nejen za účelem půj-
čování knížek, ale také za společnou zába-
vou i poučením. V listopadu jsme se takto 
sešli na besedě o sázavských sklárnách Ka-
valier. Za poutavé vyprávění, doplněné fo-
tografiemi a názornými ukázkami, děkuje-
me Janě Proskovcové a Ivo Kořínkovi. Panu 
Kořínkovi navíc i za knížku Paměti babičky 
Kavalírové, kterou věnoval do knihovního 
fondu.

Koncem roku knihovnu hojně navštěvují 
paní učitelky ze základní školy i se „svými“ 
dětmi. Všem, které si v náročném předvá-
nočním čase najdou chvilku na návštěvu u 
nás, bychom chtěli moc poděkovat. Osobní 
návštěva knihovny děti většinou zaujme 
mnohem více než jen vyprávění o kníž-
kách a pomůže vybudovat si vztah ke čtení 
i slabším čtenářům.

Pro děti, ale i hravé dospělé jsme jako 
novoroční dárek přichystali čtyři nové 
společenské hry, od ledna si budete moci 
zapůjčit KRYCÍ JMÉNA, TIPNI SI!, OSAD-
NÍKY Z  KATANU a ti nejmenší DOBBLE 
KIDS. V  nabídce pro děti máme, díky be-
nešovské knihovně, Kouzelné čtení ALBI 

s  elektronickou tužkou. Téměř samozřej-
mostí je i velké množství knižních novinek, 
nakoupených začátkem prosince. Za tuto 
možnost mohou čtenáři děkovat zejména ve-
dení obce, které každoročně myslí nemalou 
finanční částkou na obnovu našeho fondu. 

Milovníkům historické literatury fak-
tu bychom rádi zcela mimořádně nabídli 
ZDARMA populárně-naučný magazín za-
měřený na dějiny vojenství (Válka REVUE 
Speciál), minulý měsíc jsme větší množství 
těchto časopisů dostali darem.

Přejeme všem čtenářům krásné vánoční 
svátky a v novém roce 2020 jen samé dobré 
zprávy.

Jiřina Hanová a Lucie Vrtalová 

Ve společném setkávání nad zajímavý-
mi tématy a příběhy budeme pokračovat 
i v  lednu -  srdečně zveme na vyprávění 
Mirky a Petra Bažantových o Alžíru. Be-
seda proběhne v neděli 19. 1. od 17 hodin.

Po informacích z  minulého zpravoda-
je někteří lidé znejistěli, zda si biopopelnici 
mají pořídit, i když doma kompostují. Proto 
bych ráda upřesnila, že stále platí, že kom-
postování podporujeme jako nejlepší způsob 
zpracování bioodpadu, kdy cenné látky ne-
zmizí pryč, vrátí se do půdy a nevydá se zby-
tečná energie na převážení bioodpadu pryč. 

Biopopelnice by měly i nadále zůstat 
krajním řešením pro lidi, kteří buď nemají 
zahrádku, nebo z nějakého důvodu kom-
postovat nemohou. Za vyvezení bioodpadu 
musí obec platit stejně jako za svoz jiného 
odpadu. 

Bioodpad nicméně stále tvoří po-
dle celkových statistik až 40% směsného 
komunálního odpadu ukládaného na 
skládky a je potřeba hledat řešení s  cílem, 
aby se v nádobách na směsný odpad přestal 
objevovat.

Povinnost zajistit třídění bioodpadu ulo-
žila obcím již novela zákona o odpadech 
platná od 1.1.2015. S jasným cílem - odklo-
nit bioodpad ze skládek. Od litery zákona 

k úspěšné praxi je často ale daleko. S třídě-
ním bioodpadu je to přeci jen o dost jiné 
než s jinými druhy odpadů. Zatímco např. u 
plastů může dobře platit jednoduchá rovni-
ce, kdy plastové odpady, které dříve končily 
ve směsném kontejneru, se celkově přesu-
nou do nádob na plasty, u bioodpadu to tak 
jednoduché není. Dochází zde spíš k tomu, 
že se zvětšuje objem vyvezeného rostlinného 
materiálu, který dříve zůstával na zahradách.

Ani připravovaný nový zákon, který byl 
zmíněn v  minulém zpravodaji a je zatím 
stále ještě v připomínkovém řízení, nepřináší 
v  tomto směru podstatné zlepšení. Jak bylo 
uvedeno, zákon má zavést pro obce recyklač-
ní limity, tedy např. pro rok 2021 povinnost 
vytřídit 45% odpadu. Jenže zákon nijak ne-
zohledňuje bioodpad zpracovaný komposto-
váním, takže obcím a městům, kde se třeba 
podařilo pomocí dotací zavést kompostéry 
nebo kde lidé hodně kompostují na zahra-
dách, se množství takto ideálně zpracované-
ho odpadu do výpočtů nezahrne.  V tomto 
směru je tedy nový zákon dost nedokonalý, 
znevýhodňuje snahu vést lidi ke kompostová-
ní a ani nepřináší efektivní řešení zpracování 

bioodpadu. Nová odpadová norma se snaží 
splnit směrnice Evropské unie a vyhnout se 
sankcím, reálně ale zlepšit třídění odpadů i 
jejich následné využití je složité a doufejme, 
že nedokonalosti se časem dořeší. 

Stále stejně platí, že sebelepší třídění nás 
nespasí, protože možnosti recyklace jsou 
omezené. Je důležitá nejen snaha dobře 
třídit, ale stejně důležité je vzniku odpadu 
předcházet. To je něco, co může ovlivnit ka-
ždý z nás tím, jaké výrobky kupujeme, jak si 
je necháme zabalit… 

A u bioodpadů by zdravý selský rozum 
měl fungovat dvojnásob, mysleme na to, že 
bioodpad je cenná surovina a jeho kompos-
továním přineseme sobě i přírodě jen užitek, 
zatímco jeho odvezení znamená zbytečné 
náklady na dopravu a energii.

Klára Růžičková
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BIOODPAD

NOVINKY ZA MĚSÍC LISTOPAD
Elena Ferrante – Temná dcera
Robert Bryndza – Smrtící tajnosti 
Jo Nesbo – Nůž
Táňa Keleová-Vasilková – Tři sestry
Aleš Palán, Johana Pošová – Jako v nebi, 
jenže jinak – Nová setkání se samotáři 
z Čech a Moravy
Radkin Honzák, Alena Večeřová-Pro-
cházková, Klára Mandausová - Holky to 
někdy nemaj lehký
Juraj Červenák – Les přízraků
Vlastimil Vondruška – Mstitel z Jenštejna – 
Letopisy královské komory
Kateřina Winterová – Světová kuchyně 
plná bylin a koření

ZVEME VÁS  DO KNIHOVNY

V přízemí sokolovny je v poslední době 
rušno. Zatímco v pravé části postupuje do-
cela rychlým tempem rekonstrukce hostin-
ce, v levé části probíhá úprava malého sálu 
pro klubovnu, respektive malou tělocvičnu. 

Výběrové řízení na hrubé stavební práce 
proběhlo v  létě a zakázku vyhrála Staveb-
ní firma Kocábek. Jak jsme informovali na 
jaře, betonová podlaha byla vybourána, 
v  současné době probíhají poslední pří-
pravné práce, srovnání terénu, přeložka 
vodovodu, úprava kanalizace a vytvoření 
odvětrávacích kanálků podél stěn. Úkolem 
stavební firmy bude vybetonování provět-
rávané hrubé podlahy (pro snížení vlivu 
zemní vlhkosti), přizdívky stěn, oprava 
omítek, současně bude svépomocí obnove-
na elektroinstalace. Až místnost dostatečně 
vyschne, počítáme s  dřevěnou podlahou, 
v první fázi aspoň OSB desky na roštu s te-
pelnou izolací.

Na dobu stavby jsme rozebrali výlohu, 
zajistili otvor mříží z  betonářské sítě s  te-
pelnou izolací a osadili provizorní dveře. 
Umožní to snazší přístup pracovníků a pří-
sun materiálu na stavbu. Počítáme s tím, že 
restaurace bude otevřena dřív, než skončí 
práce v  malém sále. Díky samostatnému 
vstupu nebude provoz restaurace rušen a 
chodba nebude znečišťována. 

Oprava malého sálu bude probíhat 
do začátku léta a po dokončení hrubých 
prací bude průčelí uvedeno do původní-
ho stavu, původní výlohu natřeme, znovu 
zasklíme a osadíme a chystáme i obložení 
soklu na čelní straně budovy deskami s 
provětráváním. 

 Petr Růžička a Ivana Černá 

STAVEBNÍ  ÚPRAVY
V  SOKOLOVNĚ



TJ Sokol Chocerady srdečně zve na

SOKOLSKÝ PLES  -  Š IBŘ INKY
s tématem "PUNTÍK nebo TEČKA?"

v sobotu 25. ledna 2020 od 20 hodin v sokolovně
K poslechu i tanci hraje  kapela MP6 band

Vystoupí Mažoretky Smetanky
Občerstvení, SOUTĚŽ O CENY

Vstupné 100 Kč

Choceradský zpravodaj
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Významná životní jubilea 

Se souhlasem jubilantů uvádíme významná životní výročí  
našich spoluobčanů

listopad 2019
Šebková Stanislava, Komorní Hrádek 70 let

Hybner Karel, Samechov, 85 let
Kopecká Kazi, Vestec, 75 let

prosinec 2019
Procházková Marie, Chocerady, 92 let
Procházková Olga, Chocerady, 70 let

Voltrová Eva, Chocerady, 91 let
Pecinovský Jiří, Chocerady, 70 let

Všem oslavencům přejeme hodně zdraví, štěstí a osobní 
spokojenosti 

Obecní úřad Chocerady

Starostka obce paní Eva Bubnová přivítala v úterý 12. listopadu 
v sále Lesovny na Komorním Hrádku čtyři nové občánky Chocerad. 
Jsou jimi:

          ✴HORÁKOVÁ Nela               ✴LAJBLOVÁ Stella
          ✴ŘÍČAŘOVÁ Kateřina          ✴ULLREICHOVÁ Natália
Slavnostního aktu se krom samotných rodičů a miminek zú-

častnilo též hojné příbuzenstvo. Moc nás těší, když přijdou i babič-
ky, dědečkové, tetičky, strýčkové, kamarádi…. Mnozí rodiče stejný 
akt absolvovali už se staršími sourozenci miminek. Většina vystu-
pujících dětí ze základní školy z Chocerad už také „prošla našima 
rukama“. Tradici slavnostního vítání občánků jsme obnovili v roce 
2006. Nejstarším přivítaným „občánkům“ je dnes už 13 let.

Velký dík ministerstvu obrany, Agentuře plánování a rozvoje 
lidských zdrojů Komorní Hrádek, za zapůjčení prostor Lesovny, 
která je pro nás vždy slavnostně přichystaná. Poděkování patří i 
paní učitelce Šárce Robové a jejím svěřencům, kteří akci obohatili 
pásmem básní a písní.

Další vítání proběhne na jaře příštího roku. Už nyní se mohou 
rodiče nově narozených dětí přihlásit. Vyplněnou a podepsanou 
přihlášku odevzdejte v  podatelně Obecního úřadu Chocerady. 
Formulář je ke stažení na:  http://www.chocerady.cz/obcan/formu-
lare-ke-stazeni/ Iva Vávrová

SRPŠ srdečně zve na
MAŠKARNÍ PLES PRO DOSPĚLÉ 

v sobotu 22. února 2020
od 20 hodin v sokolovně

V ÍTÁNÍ  OBČÁNKŮ

Do svého jídelníčku zařazuji pravidelněji kroupová jelítka. Sehnat 
chutná a kvalitní není jednoduché, přesto si pochutnám na 
benešovských a mnichovických. Ovšem v sobotu 7. prosince jen 
pochutnání nestačilo. To se dělaly i boule za ušima! A nejen mně. 
Kdo ochutnal choceradská jelítka a prdelačku, ví, o čem mluvím. 
Děkujeme!

Mgr. Taťána Vycpálková

ZABI JAČKOVÉ HODY

Je správné, že se školy otevírají veřejnosti. I já jsem uvítala mož-
nost podívat se do školních prostor nejen při volbách. Pokud bych 
ale zrovna byla v pracovním procesu, do 15 hodin bych opět nemě-
la šanci stíhat. Velká škoda. Pro koho byly dveře otevřeny? Koho 
chtěla škola do svých prostor přilákat? Rodiče svých žáků? Těm jistě 
stačí třídní schůzky. 

Ve 13 hodin jsem jako čtvrtá v pořadí do školy vstupovala. Pár 
postřehů… Škola za prohlídku určitě stojí. Byla jsem překvapena 
změnami, ale také potěšena stálostmi, kterých se změny nedotkly. 
Škola žije. Je čistá – díky ostatnímu personálu. Velmi se mi líbilo 
využití prostor na chodbách v patře, kabinet 2. stupně, počítačová 
pracovna, také nová přírodovědná učebna (učebna chemie). Che-
mické pokusy konané každý týden, hodiny přírodopisu s prací nad 
mikroskopem, kroužky zaměřené na bádání – učebna, kterou by 
mohla závidět každá škola zaměřující se přírodovědně.

Na 1. stupni bereme již jako samozřejmost „odpočinkovou“ 
zónu ve třídě. Na 2. stupni mě zaujalo podobné uspořádání. Je 
potřebné vzhledem ke složení žáků ve třídách. Ale první vhled do 
místnosti veselý není – nové lavice a mezi nimi ošuntělý, možná až 
nehygienický koberec, pohovka, což kazí celkový dojem. Vždyť zde 
by se jistě investovat vyplatilo. Ve své domácnosti bychom si nic 
takového nenechali… 

Je milé, když jsou prostory školy vyzdobeny vlastními pracemi. 
Potěší to žáky i jejich blízké. Z mého pohledu jejich kvalitu snižují 
chyby. Chyby denně viděné. Fixují se. To ví každý. A není možné slyšet 
vysvětlení, že se jedná o práce žáků, do kterých vyučující nezasahuje.  
Vážím si práce učitelů. Práce ve školství není pouze o platech. Po-
kud totiž tuto práci milujete a máte na ni opravdu čas, pohltí vás a 
je to všude vidět – na vyučujících, personálu, na žácích, na rodičích, 
na prostoru, prostě všude. Mé postřehy jsou mé postřehy. Jsou spja-
ty s  mnohaletým působením ve školství a získanými zkušenostmi 
v tomto oboru. V oboru, který miluji.

Mgr. Taťána Vycpálková

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ  V  ZŠ

http://www.chocerady.cz/obcan/formulare-ke-stazeni/
http://www.chocerady.cz/obcan/formulare-ke-stazeni/
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Ani jsme se nenadáli a máme tu předvá-
noční čas. Ty tři – čtyři měsíce, které nám za-
tím uběhly ze školního roku 2019/2020, byly 
naplněné vším, co ke správné škole patří: uče-
ním, radostí z poznávání, výlety do světa za 
hranicemi Chocerad. Setkali jsme se ale také 
s nutností pokoušet se opakovaně o  dosaže-
ní dobrých výsledků, s občasnou (a potřeb-
nou) frustrací a učením se přijímat své chyby 
a poučit se z nich. My všichni, kteří v Choce-
radech učíme, se snažíme nechat se vést ne-
jenom rozumem a pedagogickým citem, ale 
také poznatky psychologů a pedagogických 
odborníků, které získáváme na seminářích a 
z aktuální literatury. 

Doba se mění a s ní nejen my, ale i naše 
(a Vaše) děti – proměňovat se musí také náš 
přístup k nim. Jsme šťastní za pozitivní zpět-
nou vazbu, které se nám leckdy vrchovatě 
dostává nejen od dětí, ale i od jejich rodičů. 
Rádi vyslechneme ale také kritiku a návrhy na 
změny – nové nápady nás posouvají dál a my 
nad každým podnětem uvažujeme ať už indi-
viduálně, v rámci předmětových komisí nebo 
celého pedagogického sboru. Diskuze jsou 
někdy bouřlivé, ale výsledek, a o tom jsme 
přesvědčení, vede vždycky ke zlepšení 
stávajícího. 

Je pro nás důležitá i spolupráce 
s  choceradskou komunitou – otevírá-
me školu veřejnosti a účastníme se akcí 
pořádaných jinými subjekty. Už v  září 
vystoupil taneční soubor paní učitelky 
Poláškové na Dožínkách ve Vranově, 
flétničky paní učitelky Robové zase v lis-
topadu zpestřily Vítání občánků na Ko-
morním Hrádku. Letos v listopadu jste 
také mohli společně s námi a obcí osla-
vit 30. výročí sametové revoluce spojené 
se Dnem otevřených dveří, tematickou 

výstavou a tra-
diční večeří pro 
rodiče. Nechy-
běli jsme ani na 
rozsvěcení vá-
nočního stromu 
na choceradské 
návsi – naše děti 
jste mohli vidět i 
slyšet, a na stán-
ku SRPŠ si do-
konce zakoupit 
jejich výrobky. 

Jako škola 
také dbáme na kulturní rozvoj našich žáků – 
do školky jezdí pravidelně divadýlko, prvňáci 
vyrazili dokonce až do Prahy na představení 
Nejlokomotivovatější lokomotiva a deváťáci 
absolvovali tradiční výlet na opravdové do-
spělácké představení (Romeo, Julie a tma) 
spojené se zážitkem večerní Prahy.  Proběhl 
také první výjezd 2. stupně na představení 
Klubu mladého diváka – měli jsme možnost 
zhlédnout muzikál Galileo s hvězdným obsa-
zením. 

Je pro nás velmi důležitá i příroda a rozvoj 
vztahu k ní. V září vyrazili osmáci s panem 
učitelem Votočkem a mnou na čtyři dny až 

do broumov-
ských skal a 
kláštera na ex-
kurzi - program 
zaměřený na po-
znávání přírody 
a environmen-
tální výchovu 
byl ozvláštněný 
pře s p áv á n í m 
v  renovovaných 
mnišských ce-
lách a atmosfé-
rou nádherného 

kláštera. Vlašimská parazoo zase v říjnu při-
vítala čtvrťáky a páťáky pod vedením paní 
učitelek Krchové a Horákové - společně strá-
vili několik krásných dní a odvezli si spoustu 
veselých zážitků se zvířátky…

Ve výčtu akcí a zajímavých událostí by-
chom mohli pokračovat donekonečna – Ha-
lloween, exkurze do ekocentra Říčany, miku-
lášská nadílka ad. V  prosinci nás čeká ještě 
závěrečný věneček předtanečních, které jsme 
letos poprvé zorganizovali přímo v naší škole 
– pan Maršálek byl velmi laskavý a přistoupil 
na nižší počet tanečníků, takže osmáci a de-
váťáci mohou tančit v komorním počtu pří-

mo v  naší tělocvičně. Předvánoční čas 
zakončíme společně koncertem kvinte-
tu Brass Five a v  rámci tříd besídkami 
s předáváním malých dárečků. 

Přejeme Vám krásné Vánoce a svě-
ží vstup do nového roku, ať už do něj 
vstoupíte po boku některého z  našich 
dětí nebo ne!

Pokud chcete být informováni co 
nejaktuálněji, můžete začít sledovat 
naše nově zprovozněné stránky ZŠ a MŠ 
Chocerady na facebooku.

Jana Servusová, ZŠ a MŠ Chocerady

Žijeme ve svobodné společnosti, každý 
z nás si může vybrat, zda bude o Dušičkách 
pokojně vzpomínat na své blízké, kteří už 
nežijí, a z úcty a lásky k nim zapálí svíčku a 
přinese kytičku. Nebo dá o den dříve před-
nost anglosaskému svátku Halloween, nebo 
si o pár dnů později s nostalgií zavzpomí-
ná na jiný svátek přivandrovalý pro změnu 
z východu - VŘSR, anebo nebude slavit nic. 

Svoboda slavit, co chceme, neznamená 
ale, že v  naší společnosti neexistují žádné 
hranice. Vždycky bychom měli ctít základ-
ní meze slušnosti a respektu k  ostatním. 
Jsou zkrátka věci, co považujeme za přija-
telné a co už ne. 

Halloween se mnoha lidem líbí, nic pro-

ti tomu, i když často možná ani nevědí,  že 
měl dříve hlavní smysl také ve vzpomínce 
na zesnulé, to se však dnes už úplně vytrácí 
a je spíše „oslavou“ různých morbidností a 
strašidel. A zde jsou důležité právě ty meze.

V naší obci, v chatové osadě poblíž Klu-
bu Lávka, se každoročně kolemjdoucí se-
tkávají přímo u veřejné cesty s  kostlivci a 
oběšenci. Je otázka, jestli člověk neznalý 
zdejších poměrů, který prochází nebo pro-
jíždí tudy poprvé a potmě, je z takového se-
tkání více nadšen nebo zděšen … 

Letos k obvyklé „výzdobě“ přibyl hřbitov 
– kříže a vystavená rakev, to vše na cizím 
pozemku u cesty. I přesto, že starostka obce 
několikrát upozornila autory zmíněných 

výtvorů, že mnoha lidem toto vadí a žádala 
o uklizení věcí do soukromého prostoru, 
majitelé neprojevili žádnou ochotu a po-
chopení.

Rakev je pro mnoho lidí, a nejen těch 
nejstarších, spojená s  bolestnou vzpomín-
kou na odchod někoho z  blízkých lidí. 
A znevažovat tyto věci je za hranicí vku-
su a normální lidské slušnosti. Možná se 
v dnešní moderní době najde dost lidí, kteří 
si myslí, že vzpomínat tiše a s úctou na ty, 
kdo nás už opustili, je staromódní přežitek, 
a že legrace se dá udělat ze všeho. A možná 
jednou budou překvapeni a přijdou na to, 
že smrt blízkých milovaných lidí opravdu 
bolí a všemu se smát nejde.

Klára Růžičková

ZE  ŠKOLNÍHO DĚNÍ

DUŠIČKY  NEBO HALLOWEEN?
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Blíží se konec roku 2019 a tak se sluší 
trochu bilancovat. Sportovní kroužky ka-
rate a basketbalu pro žáky ZŠ Chocerady 
nemají o zájemce nouzi, a tak 
jsme mohli s  paní ředitelkou 
Mgr. Romanou Kolářovou 
předat nejaktivnějším z  nich, 
vítězům celoroční soutěže MA-
SADA CUP 2019, krásné pohá-
ry. Potěšitelné je, že v  čele po-
četné skupiny 101 soutěžících 
stanuli tři žáci prvního stupně. 
1. Jan Jeřábek, 2. Viktorie Šan-
dová, 3. Ondřej Jurča.    

Do čela kroužku karatistů 
se probojovala Anna Plášilová 
a kroužek basketbalu vede ve 
střelecké produktivité Ondřej 
Jurča.  Se ziskem úctyhodných 
614 bodů, má před ostatními 
náskok nedostižných 130 bodů.  

Myslím, že střelecká soutěž našich pade-
sáti mladých basketbalistů je dostatečně 
vypovídající o kvalitě jejího vítěze. 

Tolik o úspěších mladých sportovců 
ZŠ Chocerady. Na opravdu povedeném 
uplynulém roce je znát zdařilý 4. ročník 
letního příměstského tábora, který se 
uskutečnil díky podpoře ze strany vedení 
ZŠ a paní starostky Evy Bubnové. Děku-

jeme za dotační podporu OÚ 
Chocerady, dotačnímu progra-
mu na podporu činnosti orga-
nizací zajišťujících sportovní 
a tělovýchovnou aktivitu dětí 
a mládeže MČ Praha 4 a také 
dotačnímu  programu státní 
podpory sportu ministerstva 
školství mládeže a tělovýchovy. 

Pevné zdraví a radost ze 
sportu v  roce 2020 přeje 
všem žákům, jejich rodičům 
a čtenářům Choceradského 
zpravodaje 

Viktor Vejvoda – trenér a před-
seda klubu MASADA Praha

    

KARATE  -  BASKETBAL  -  ZŠ  CHOCERADY

Záleží vám na naší planetě? Přidejte se 
k mému nápadu! Jak si mnozí z vás pama-
tují, v  květnovém zpravodaji jsem oslovila 
choceradské spoluobčany, o podporu nápa-
du na znovupoužití jakýchkoliv výplňových 
materiálů (bublinkové folie,  papírové výplně, 
apod.). K dnešnímu dni se podařilo předat 4 
domluvené dodávky tohoto materiálu a zís-
kat 450 Kč pro naše děti. Děkuji všem, co ak-
tivně nosí výplňové materiály, a zájemcům o 
odběr. Naplňuje mne, že se nám daří netvořit 
zbytečný odpad a dávat odpadu znovu život. 
Za to vám všem děkuji!

Je to již 6 měsíců, co nápad spatřil světlo 
světa, a sklízí velké úspěchy. V září jsme vás 
informovali o tom, kolik máme odběratelů, a 

že se na nás i sami obracejí. V mezičase nám 
přibyla jedna odběratelka, která své dětství 
strávila v  Choceradech a nově začala pod-
nikat v oblasti dekorací a květinářství. Tento 
nasbíraný výplňový materiál okamžitě (bez 
dalšího kolečka recyklace a znovuvýroby) 
plní opět svůj účel - a to je přesně cílem na-
šeho snažení! 

Získané finanční prostředky budou využi-
ty pro Rodinné centrum Sluníčko. Nyní došly 
velké temperové barvy, proto jsme se rozhod-
ly zakoupit tři základní barvy a čtyři lepidla. 

Ráda bych se s  vámi ještě podělila o to, 
že díky úspěšnosti tohoto nápadu jsem byla 
oslovena občankou Senohrab, zda bych chtě-
la tento nápad zavést i u nich v  obci. Byla 
jsem okamžitě propojena s paní starostkou a 

od 1.11.2019 odstartovali výběr výplňového 
materiálu i u nich.

Pokud tedy i vy máte doma bublinkové 
folie, papírové výplně či jiný nepotřebný vý-
plňový materiál, můžete nám ho odevzdat již 
na 3 místech: každý den od 8,15 do 12 ho-
din v  Rodinném centru Sluníčko Martině 
Kamelské, vždy ve středu od 16 do 18 hodin 
na adrese Chocerady 259 (Eva Srbová), každý 
pátek od 17 do 19 hodin na adrese Chocerady 
350 (Barbora Janková). 

Pokud náhodou někomu unikla tato výzva 
v květnovém zpravodaji a měl by zájem o vět-
ší detail, neváhejte se podívat na můj osobní 
profil na facebooku nebo mne kontaktovat na 
tel. 605 205 879.

Barbora Janková

PODĚKOVÁNÍ 

Jste také překvapeni pokaždé, když zase 
vynášíte plný odpadový pytel do popelnice? 
Kolik plastů neustále odnášíte do tříděného 
odpadu? Nebo byste rádi ušetřili na poplatku 
za popelnice, ale prostě máte odpadu tolik, že 
menší popelnice nepřipadá v  úvahu? Popř. 
vás láká vyzkoušet nějaké přírodní produkty 
v oblasti kosmetiky, hygieny, apod., ale zatím 
jste se neodhodlali?

Tyto otázky (a mnohé další) nás vedly 
k  zamyšlení, co můžeme dělat jinak, aby-
chom neprodukovali takové množství od-
padu a zároveň celkově žili méně obklopeni 
bohužel všudypřítomnou chemií. Daly jsme 
proto hlavy dohromady a rády bychom se 
s vámi v každém z příštích zpravodajů po-

dělily o konkrétní tipy v  těchto oblastech: 
domácnost (a věci běžné potřeby), děti, hy-
giena a kosmetika, šetření vodou a další.

V příštím zpravodaji se tedy můžete těšit 
na tipy v   oblasti Domácnost (a věci běžné 
potřeby). Toto téma jsme vybraly jako prv-
ní, protože je to každodenní součást našich 
životů a hodně z nás hledá cestu, jak zde pří-
rodu i sami sebe šetřit/ošetřit.

Jako příklad a zároveň „ochutnávku“ z 
příští rubriky bych ráda použila příklad s 
obyčejným igelitovým pytlíkem. Asi (sko-
ro) každý si minimálně jeden denně od-
neseme z  obchodu. Napadlo vás někdy, že 
když každý z nás ušetří jeden igelitový sáček 
denně a když by to udělala půlka České 

republiky, ušetříme přes 5 milionů sáčků 
denně? A co teprve za týden/měsíc/rok? A 
to jsme jen u jediného příkladu… (A jen tak 
mimochodem, jedli jste někdy třeba rohlík 
uchovaný v  bavlněném či lněném pytlíku? 
Věřte mi, že chutná trochu jinak – není tak 
gumový, déle si zachová svou čerstvost.)

Ráda bych ještě takto v  úvodu uvedla, 
že nejčastěji budeme zmiňovat obecné tipy. 
Někdy se však nevyhneme zmínění kon-
krétního produktu či společnosti (či jsme 
s výrobkem jen prostě tak spokojené, že se 
s vámi chceme o dobrou recenzi podělit). A 
tak by zde mělo zaznít, že se nejedná o rekla-
mu, ale o sdílení dobrých zkušeností. Bude-
me se na vás těšit příště!

Jeannette Knížková a Barbora Janková

JAK  UDĚLAT  RADOST  SOBĚ I  PŘ ÍRODĚ



František Kavalír nepocházel ze sklář-
ského rodu. Narodil se v roce 1796 v Kra-
soňovicích u Zbraslavic na Kutnohorsku. 
Otec Václav ale pracoval jako šalýř (topič 
u pece) a šmelcíř (tavič) v několika sklár-
nách, naposledy v huti těchobuzské (u Pa-
cova). Naproti tomu matka Antonie, nar. 
1804, ze sklářského rodu pocházela, byla 
dcerou skláře Josefa Adlera z tehdy zná-
mého a rozvětveného rodu po středních a 
jižních Čechách. 

Nebylo tedy divu, že mladý 
František se sklářskému řemeslu 
vyučil a jako mimořádně zdatný 
se svou dovedností vypracoval 
na nejlepšího tovaryše a tehdej-
ší tamní skelmistr Hoffmann mu 
přiděloval nejobtížnější výrobky  
drogistické, pro farmacii a labo-
ratoře. František již tehdy v Tě-
chobuzi získal rozsáhlé znalosti 
a zkušenosti se složením kmene 
(rozuměj vsázky), tavením skla a 
konstrukcí pece, které mu později 
umožnily úspěšně experimen-
tovat a  získat optimální složení 
tvrdého draselnokřemičitého skla 
pro laboratoře. 

V roce 1830 si spolu s přítelem, 
též sklářem, pronajali nově posta-
venou huť v Ostředku. Touha po 
zcela vlastním podnikání přivedla 
však Františka ke koupi pozemku 
v  Sázavě, kde mu obec přislíbila 
zajištění hutě nezbytným dřívím. 
Jako stavební místo si vybral loka-
litu mlýna „Na Kácku“ s přilehlý-
mi pozemky. Několik let docházel 
František z Ostředka do Sázavy 
na stavbu nové hutě, až konečně 
4. června 1837 otevřel svou vlast-
ní první huť, kterou pojmenoval 
Svatoprokopská; později nazý-
vána Babiččina. Již za svého pů-
sobení v Těchobuzi i v Ostředku 
se mladý a mimořádně zručný 
František orientoval na náročněj-
ší sklo pro chemické laboratoře či 
pro skla na krytí plynových lamp, 
v čemž ho obzvlášť podporoval 
tchán Adler. 

Nájem v Ostředku přenechal 
František švagrovi Ignáci Jejkalovi, 
jenž mimochodem v roce 1856 ne-
chal pro svého syna Josefa postavit 
huť v Ráztoce, dnešnín Růženíně.

Po Františkově smrti v roce 1853 převzal 
sklárnu syn Josef s pomocí bratra Eduarda. 
Eduard se však v roce 1867 rozhodl posta-
vit svou vlastní huť v Bezvěrově u Plzně, 
kterou nazval Nová Sázava.  Nejstarší syn 
Antonín se věnoval studiím a profesně jako 
chemik a farmaceut se dotáhl na asistenta 
pražské univerzity.  Syn Karel vystudoval 
lékařskou fakultu a působil v Příbrami a 
Písku. Nejmladší syn František, absolvent 

Vysoké školy technické, se v  revolučních 
letech 1848 zapletl do dění, až byl zatčen, 
vězněn a odsouzen dokonce k trestu smrti, 
ke kterému však nakonec nedošlo, byl am-
nestován a věnoval se poté též sklu. 

Když se ujal vedení sázavských skláren 
Josef, pomáhal mu František ml.  v řízení 
skláren a významně mu pomohl při výsta-
vě průmyslu a užitého umění v roce 1855 v 
Paříži. V roce 1870 vyvinul bratr Antonín 
speciální tepelně odolné laboratorní sklo 
Unexcelled. 

Druhá dcera Františka, Anna, zvaná Sá-
zavská, se provdala za legendárního revolu-
cionáře Josefa V. Friče. Syn Adolf byl pravdě-
podobně předurčen k mlynářskému řemeslu 

a jako takový se po matce ujal správy 
mlýnu na Kácku. 

V roce 1882 postavil Josef Kavalír 
v bezprostřední blízkosti staré huti  no-
vou, pojmenovanou po otci, huť Fran-
tišek s moderní regenerativní pecí otá-
pěnou generátorovým plynem. Úspěš-
ný vývoz a velké mezinárodní úspěchy 
na výstavách v Paříži, Londýně, Fila-
delfii aj. přiměly Kavalíra změnít název 
firmy na "světovější" Kavalier. Velký 
úspěch zaznamenala firma i na Jubi-
lejní všeobecné výstavě v Praze r. 1891. 

Rok po otevření železničního spoje-
ní z Čerčan do Ledečka (1901) postavil 
Josef se synem Vladimírem  třetí huť 
pojmenovanou Josef a 5 let po smrti 
otce uvedl v roce 1908 Vladimír na trh 
první boritokřemičité laboratorní sklo 
pod pozdějším názvem Palex. Po před-
časné smrti Vladimíra (1919) uvedla 
v  roce 1922 firma Kavalier do provo-
zu  v pořadí již čtvrtou huť označenou 
jménem Vladimír. Tímto počinem za-
hájily sklárny výrobu varného domá-
cenského skla. 

Neutěšená situace rodiny Kavalí-
rů, způsobená zvláště dědickým roz-
hodnutím Josefa ve prospěch dcery a 
nikoliv nadějného Vladimíra, dospěla 
později v zadlužení bankám a sklárny 
se dostaly pod správu jednoho z největ-
ších peněžních ústavů té doby Legio-
banky. I přes letité rodinné spory sklár-
ny díky skvělým odborníkům i vedení 
fungovaly dobře a vyráběly v té době 
na 550 různých výrobků v  6 tisících 
velikostních modifikacích. Tavilo se 
sklo KS (kavalírské sklo), zmíněný Pa-
lex a další ohnivzdorné těžkotavitelné 
Infusible. Rodina Kavalírova přestala 
mít vliv na chod skláren, ale pod novou 
správou další vývoj nepřestal vzrůstat, 
přestál světovou hospodářskou  kri-
zi, překonal válku a uvedl na trh další 
skloviny K35, ISIS a Neutral.

Choceradský zpravodajChoceradský zpravodaj
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Huť  Josef

Původní Svatoprokopská huť  zvaná Babiččina

Huť  Vladimír s podobiznou Josefa Kavalíra

HISTORIE  SKLÁŘST V Í  NA  SÁZAVĚ
Historie sklářství v českých zemích jde nad rámec místního zpravodaje. U historie to-
hoto odvětví v našem regionu, tj. Posázaví, se lze s pozorností pozastavit, jelikož se ka-
tastru naší obce dotýká již bezprostředně. V tomto článku se věnujeme historii sklářství 
přímo na Sázavě, když si připomeneme vznik a dějiny skláren Kavalier, a v příštím se 
věnujeme  historii skláren v Růženíně. 



TANEČNÍ 
KAMENICE - středy od 8. 1. 2020

STRANČICE - neděle od 19. 1 2020

Zápis a info : tel. 603 238 090,
vasova@volny.cz, www.tanecni.net
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NOVÁ DOBA SKLÁREN KAVALIER

K znárodnění skláren Kavalier došlo již v 
roce 1946 a sázavský závod se stal národním 
podnikem.  Již o rok  později bylo rozhodnuto 
o nezbytném rozšíření závodu. Nově byla za-
vedena sklovina Sial. V roce 1949 měl národ-
ní podnik svůj základní závod v Sázavě a dále 
závody v Růženíně, Teplicích, Lanškrouně a 
tři závody v  Praze. Ve 2. polovině  padesá-
tých let byla vyvinuta a do výroby zavedena 
sklovina Simax, která výrazně konkurovala ve 
sklářském světě již zavedeným borosilikáto-
vým teplotně odolným sklovinám typu Pyrex.

Reorganizací národního hospodářství v 
roce 1958 vznikla VHJ (výrobní hospodář-
ská jednotka) Technické sklo, od roku 1962 
s  podnikovým ředitelstvím v  Sázavě se zá-
vody Sázava, Držkov, Teplice a Votice. K pů-
vodnímu názvu Sklárny Kavalier Sázava se 
sklárny vrátily v  roce 1966 a v témže roce 
byla zahájena další mohutná výstavba, které 
musela ustoupit huť Vladimír. V těch letech 
také vyhasla i původní Babiččina huť, pro mo-
derní výrobu již zcela nevyhovující. Pece ply-
nem vytápěné přešly na pece celoelektrické, 
jejichž počet dosáhl postupně osmi, a začala 
zcela nová etapa výroby a vývoje. Oficiální 
předmět činnosti zahrnoval výrobu technic-
kého a laboratorního skla, výrobu vědeckých 
a laboratorních přístrojů, výrobu skla pro do-
mácnost a výrobu skleněného potrubí a mon-
táž skleněných aparatur. V roce 1973 došlo k 
přičlenění závodu Otvovice a v roce 1977 ke 
sloučení závodu v Růženíně se závodem Pra-
ha - Nusle. Přičleněn byl později ještě závod 
Hostomice. V roce 1978 se stal podnikem 
koncernu Sklo Union se sídlem v Teplicích. 
Privatizací v roce 1990 se  změnil podnik v 
akciovou společnost, která po několika změ-
nách vlastníka akcií se v roce 2008 přiblížila 
až ke krachu, ale následujícího roku našla v 
konkurzu stávajícího majitele. 

                                                 Ivo Kořínek

K2 - mírně pokročilí            19:00–20:35    
K3 - středně pokročilí        20:45–22:20

S1: začátečníci                15:15–16:50    
S2: mírně pokročilí        17:00–18:35    
S3: středně pokročilí     18:45–20:25    
S4: více pokročilí            20:35–22:15      

Sklářské centrum - zrekonstruovaná původní huť František

Nechte se u nás hýčkat...
Těšíme se na vás...

Více informací

HOTEL AKADEMIE NAHÁČ | Komorní Hrádek 277 | 257 24  Chocerady | Recepce T: 317 759 711              hotelnahac.cz

○ Odpočinková místnost ve stylu moravského vinohradu s krbem a balkónem
○ Ochlazovací bazének ○  Ledová kašna ○  Parní sauna 
○  Finská sauna ○  Bio sauna

Privátní
SPA

○ Whirlpool pro 6 osobm(možný vstup i s dětmi)
○ Finská sauna ○  Zážitková sprcha ○ Ledová kašna ○ Odpočinková zóna

Saunový
SVĚT

DOPŘEJTE SVÉMU TĚLU ZASLOUŽENÝ ODPOČINEK  
A POCIŤTE ZÁZRAK PŘÍRODY NA VLASTNÍ KŮŽI.

Spojení vína a relaxace ještě  
nikdy nebylo tak lákavé… 

http://www.tanecni.net

